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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A szükség törvényt bont!" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A jogszabály által elérni kívánt cél megvalósulásának, a társadalomra gyakorolt hatásának legjobb 
fokmérője az idő, illetve a döntéshozói józanság és jóakarat. Időről-időre felülvizsgálat szükséges 
tehát, és amennyiben az elméleti jószándék a gyakorlatban nehézségekbe ütközik, vagy egyszerűen 
átgondolásra, illetve módosításra van szükség, akkor azt a társadalom érdekében meg kell tenni.

A szükség törvényt bont, azaz az emberi szükségletek miatt felül kell tudni írni egy korrekcióra 
szoruló rendeletet.

Meglátásom szerint a jelenleg elvitelre ételt és italt kínáló vendéglátó egységeket érintő szabályozás
felülvizsgálatra szorul. Az emberek a jelenlegi helyzetben jóval kevesebb illemhelyet tudnak 
használni, mint a normál esetben. Ezzel szemben szabadidejükben egyre többen kerekednek fel és 
látogatnak meg különböző kirándulóhelyeket az országban. A nehéz helyzetben lévő vendéglátósok,
veszteségeik csökkentése érdekében, a jelenlegi keretek között üzemelve készítenek részükre ételt, 
kizárólag elvitelre. Az illemhelyek az étel átvétele céljából tartózkodó vendégek számára azonban 
zárva vannak.

Az emberek szükségleteit törvénnyel korlátozni nem lehet! Ez a helyzet véleményem szerint az 
emberi méltósághoz való jogot is sérti.

Már az is sokat javítana a helyzeten, ha a vendéglátósok a náluk vásárlókat beengedhetnék a 
mosdóikba. Több olyan eset jutott a tudomásomra, hogy ez a tiltás feszültséget szült vendég és 
vendéglátós között. Az egyik felet a szükség hajtja, míg a másikat a bírságtól vagy a teljes 
bezárástól való félelem. Ezen az abszurd helyzeten mihamarabb változtatni kell! Javaslom tehát, 
hogy az elvitelre ételt és italt kínáló vendéglátósok az egységeikben kizárólag az átvétel céljából 



tartózkodó vendégeiket beengedhessék az általuk üzemeltetett illemhelyekre.

A problémára jó példa a zsúfolt Mátra. Az emberek normál esetben különösebb gond nélkül el 
tudják végezni szükségleteiket a nyitva lévő a vendéglátóhelyeken és az önkormányzat által 
üzemeltetett nyilvános WC-kben. Azonban jelenleg, Gyöngyös közigazgatási területén, a 
benzinkutakon kívül csak az önkormányzat és a kékestetői sípálya üzemeltetője nyújt effajta 
szolgáltatást. Ez az állapot tarthatatlan, és a mátrai példán túl az ország számos, valószínű, minden 
pontján jelentkezik.

Mobil WC-k kihelyezése, a vírushelyzetre való tekintettel, higiéniai szempontból nem a legjobb 
megoldás. A vendéglátó egységek illemhelyein van elegendő szappan, fertőtlenítő, van meleg víz, a 
tisztán tartásuk is fenntarthatóbb. Meggyőződésem szerint tehát a problémára nyújtható legjobb 
válasz egyértelműen az, ha a szóban forgó mosdókat az emberek rendelkezésére bocsájtjuk.

A 21. század 21. századi megoldásokat kíván, és bár a vírus terjedésének megakadályozása 
érdekében minden lépést meg kell tenni, szem előtt kell tartani az emberi szükségleteket és az 
emberi méltóságot.

Mindezekre tekintettel az alábbi kérdések tisztázására van szükség:

Miért nincs korrekt módon megfogalmazva a rendeletben, hogy a vendéglátó egységek 
illemhelyiségeit használhatják-e a vendégek? Várhatóan mikor lesz erre lehetőség?

Várom érdemi válaszát, és bízom a kormányzati segítségben!

Budapest, 2021. január 21.

Tisztelettel:

Dudás Róbert 
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